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Protokół nr XVIII.2025 

z obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 25 lutego 2025 roku 

 

Miejsce odbywania obrad: Urząd Miejski w Drezdenku, ul. Warszawska 1 

Czas trwania obrad:  godz. 17:00 - 18:15 

Prowadzący: Przewodniczący Rady Miejskiej Sebastian Dukaczewski 

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków: 

1. Czesław Binkowski 

2. Katarzyna Czerwińska 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Jarosław Dworecki 

5. Małgorzata Hinc 

6. Damian Matela- Libera 

7. Robert Mucha 

8. Kamil Onichimowski 

9. Włodzimierz Sapór 

10. Tomasz Siuda 

11. Mariusz Suchecki 

12. Andrzej Miron 

Nieobecni na posiedzeniu radni: 

1. Michał Czekajło 

2. Paulina Pieluszczak- Suchodolska 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
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Ad 1.  

Otwarcie XVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności obrad – 

nagranie od minuty 00:00:00 do minuty 00:03:25. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sebastian Dukaczewski dokonał otwarcia XVIII sesji Rady 

Miejskiej w Drezdenku oraz na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Informacja o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko. 

4. Sprawy sołeckie, wolne wnioski. 

5. Interpelacje radnych, wolne wnioski, sprawy różne. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/276/2013 Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie przystąpienia Gminy Drezdenko do stowarzyszenia 

„Drezdenecki Uniwersytet Trzeciego Wieku” w Drezdenku jako członek wspierający – 

druk nr 102/25. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/86/2024  Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość 

i warunki wypłacania nagród w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Drezdenko - druk nr 103/25. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2025 roku – 

druk nr 104/25. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok – 

druk nr 105/25. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko 

na lata 2025- 2033 - druk nr 106/25. 

11. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 
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Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku – nagranie od minuty 00:03:26 

do minuty 00:03:46. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad 3.  

Informacja o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko – nagranie od minuty 00:03:47 

do minuty 00:33:31. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Strzelcach Krajeńskich Joanna Lewandowska 

przedstawiła informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy. Powiedziała, że od kilku lat 

na terenie powiatu strzelecko-drezdeneckiego odnotowuje się bardzo wysoką stopę 

bezrobocia, które wynosi 10%. Zdaniem Pani Dyrektor nie oznacza to jednak, że w powiecie 

strzelecko- drezdeneckim najwięcej zarejestrowanych jest osób bezrobotnych, ponieważ 

stopa bezrobocia jest to stosunek liczby osób bezrobotnych do liczby ludności aktywnej 

zawodowo. J. Lewandowska powiedziała, że największym problemem na terenie powiatu 

strzelecko- drezdeneckiego jest struktura zarejestrowanych osób bezrobotnych oraz to, że nie 

ma za dużo zakładów pracy i dodatkowo w ostatnich latach nie powstały żadne większe. 

Bardzo wysoki odsetek, bo aż 43% to osoby długotrwale bezrobotne, które wymagają 

szczególnego wsparcia i bardzo ciężko jest tym osobom wrócić na dłużej na rynek pracy. 

Kolejne kategorie to: 1/4 zarejestrowanych bezrobotnych to młodzież do 30 roku życia, 

przeszło 30% to osoby powyżej 50 roku życia i około 30% to osoby zarejestrowane bez żadnych 

kwalifikacji. Wiek osób bezrobotnych kształtuje się na podobnym poziomie. Najwięcej 

zarejestrowanych osób jest w grupie 35-44 lata. Osoby zarejestrowane od 1 miesiąca 

do 3 miesięcy i pozostające bez pracy to największy odsetek. Wykształcenie osób 

zarejestrowanych jako bezrobotne to: 30% to osoby z wykształceniem zasadniczym i 30% 

to osoby z wykształceniem gimnazjalnym i poniżej gimnazjalnego. Dyrektor powiedziała, że od 

2 lat powiatowe urzędy pracy zobowiązane zostały przez ministerstwo do weryfikacji 

kompetencji cyfrowych wśród młodzieży i jest to niepokojące w powiecie strzelecko- 

drezdeneckim, gdyż bardzo duży odsetek osób zarejestrowanych do 30 roku ma bardzo niskie 

kompetencje cyfrowe. Powiedziała, że w 2023 roku 80% ankietowanych bezrobotnych miało 

poniżej dobrego poziomu. J. Lewandowska zaznaczyła, że wydawać by się mogło, że młodzi 

ludzie doskonale poruszają się w Internecie, ale jednak okazuje się, że słabo wykorzystują 

to w życiu codziennym, mają bardzo niskie pojęcie o cyberbezpieczeństwie 
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i o wykorzystywaniu swoich umiejętności w codziennym życiu. Powiedziała, że w 2024 roku 

badania wypadły już troszkę lepiej, bo 61% ankietowanych i badanych osób bezrobotnych 

do 30 roku życia miało poziom wiedzy kompetencji cyfrowej poniżej dobrego. Formy wsparcia 

w 2024 roku na terenie całego powiatu to 680 osób aktywizowanych, z tego 209 osób tj. 31% 

aktywizowanych z terenu gminy Drezdenko. J. Lewandowska powiedziała, że osoby 

bezrobotne oraz przedsiębiorcy i pracodawcy z terenu gminy Drezdenko są bardzo aktywni 

i korzystają z proponowanych form wsparcia. Od 2001 roku Urząd Pracy w Strzelcach 

odnotował znaczny spadek ofert pracy, które wpływają do Urzędu. W ubiegłym roku wpłynęło 

1009 ofert pracy, z czego 60% były to oferty pracy subsydiowanej, czyli staże, prace 

interwencyjne, roboty publiczne czy wyposażenia i doposażenia stanowiska pracy. 368 ofert 

pracy było z terenu miasta i gminy Drezdenko. W ubiegłym roku Urząd Pracy posiadał do 

dyspozycji środki w kwocie przeszło 867 000,00 zł i zostały one przeznaczone na podwyższenie 

kwalifikacji oraz kształcenie ustawiczne pracodawców i ich pracowników. Zostały wówczas 

przeprowadzone dwa nabory, gdzie 206 osób skorzystało z kształcenia ustawicznego, w tym 

21 właścicieli firm z gminy Drezdenko. Dyrektor powiedziała, że w chwili obecnej 

zarejestrowanych jest 9 obywateli z Ukrainy. Mają oni takie same prawa jak bezrobotni Polacy, 

czyli mogą korzystać z każdych dostępnych form wsparcia. Powiedziała, że na terenie powiatu 

strzelecko- drezdeneckiego skorzystali oni praktycznie z każdej formy wsparcia jaką oferował 

Urząd Pracy oraz 3 osoby podjęły własną działalność gospodarczą. Największą popularnością 

w Urzędzie Pracy cieszą się staże. Lokalni pracodawcy korzystają z tego, że mogą przyjąć przez 

tą formę wsparcia także obywateli Ukrainy. Od 2022 roku pracodawcy, którzy zatrudniają 

osoby z Ukrainy mają obowiązek za pośrednictwem systemu teleinformatycznego zgłosić 

tę informację do Urzędu Pracy- w 2022 roku było to 440 osób zgłoszonych, w 2023- 383 osoby 

i w 2024 465 osób. J. Lewandowska poinformowała, że Urząd Pracy otrzymał kwotę 5 278 

000,00 złotych z Funduszu Pracy oraz 2 400 000,00 zł z projektu Europejskiego Funduszu 

Społecznego na aktywizację osób bezrobotnych oraz wsparcie lokalnych pracodawców. 

Powiedziała, że w związku z tym, że jest trudna sytuacja na lokalnym rynku pracy Urząd starał 

się pozyskać jak największą kwotę dotacji z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na wsparcie 

lokalnych pracodawców, przedsiębiorców oraz ich pracowników. Pozyskana kwota 

jest niemalże równa kwocie, jaką otrzymało miasto Zielona Góra czy też Gorzów Wlkp. 

Pierwszy nabór z KFS-u zaplanowany został w dniach 3, 4 i 5 marca 2025 roku. Obecnie trwają 

konsultacje oraz odbywają się warsztaty. Dyrektor powiedziała, że wszyscy pracodawcy, którzy 
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są zainteresowani skorzystaniem z tej formy wsparcia mogą skorzystać z pomocy Urzędu 

Pracy. Pierwsze dwa to nabory, gdzie o formę wsparcia będą mogli starać się pracodawcy, 

którzy spełnią wymienione przez Ministerstwo priorytety, czyli będzie to kształcenie 

w zawodach deficytowych. Pierwszy raz w tym roku dopuszczalne przez Ministerstwo będą 

szkolenia, nie tylko typowo zawodowe, ale również wspierające pracowników, chociażby 

z zakresu przeciwdziałania dyskryminacji, mobbingu czy umiejętności cyfrowych. Będą 

również aktywizowane osoby, które w chwili obecnej są bierne zawodowo i z różnych 

powodów nie rejestrują się jako osoby bezrobotne. Wsparcie kierowane będzie także 

do emerytów, którzy mimo przejścia na emeryturę, będą chcieli jeszcze dalej pracować. 

Również rolnicy będą mogli zarejestrować się w Urzędzie Pracy i także korzystać z form 

wsparcia. J. Lewandowska powiedziała, że rodzaje wsparcia dofinansowane z Urzędu Pracy są 

w tym roku dużo korzystniejsze. Przykładem są chociażby prace interwencyjne, gdzie w chwili 

obecnej refundacja jest w wysokości zasiłku dla bezrobotnych plus ZUS, a po wejściu nowej 

ustawy będą one niemalże w 100% dofinansowywane pracodawcom. Od przyszłego roku 

możliwość skorzystania z formy wsparcia z kształcenia ustawicznego będą miały również firmy 

jednoosobowe. W chwili obecnej to są tylko pracodawcy, którzy zatrudniają pracowników. 

J. Lewandowska poinformowała, że w gminie Strzelce Krajeńskie w zeszłym roku odnotowano 

jedno zwolnienie grupowe. Powiedziała, że 40 kobiet od kilkunastu lat dojeżdżały do pracy 

do Piły i przed świętami z dnia na dzień pracodawca powiedział im, że po świętach zakład 

zostanie zamknięty. Ogłoszono upadłość, pracownicy od grudnia nie otrzymali żadnego 

wynagrodzenia i najprawdopodobniej 28 lutego 2025 roku otrzymają świadectwa pracy 

i wówczas dopiero będą mogły zarejestrować się jako osoby bezrobotne.  W związku 

z zaistniałą sytuacją stworzony został punkt informacji w Urzędzie Pracy, gdzie pracownik 

udziela wsparcia i pomocy osobom objętymi zwolnieniami. J. Lewanowska poinformowała, 

że w chwili obecnej osoby, które są zatrudnione na stażu otrzymują stypendium w wysokości 

120% zasiłku dla bezrobotnych, to jest niecałe 2000,00 zł, natomiast nowa ustawa wprowadza 

zmiany i będzie to już 160% zasiłku dla bezrobotnych, czyli będzie to znaczna kwota, jeśli chodzi 

o stypendium i wykonywane zadania w ramach staży. 

Radny Damian Matela- Libera zapytał czy osoba pracująca na umowe o pracę ma możliwość 

założenia działalności gospodarczej i pozyskania dofinansowanie na rozwój firmy z Urzędu 

Pracy. 
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Joanna Lewandowska odpowiedziała, że w chwili obecnej nie i nowa ustawa też tego 

nie przewiduje. 

Sebastian Dukaczewski zapytał czy są przeprowadzane statystyki ile z podjętych stażów kończy 

się później podpisaniem umowy o pracę. 

Joanna Lewandowska odpowiedziała, że takie statystki są przeprowadzane. Poinformowała,  

że ustawa nie zobowiązuje organizatora stażu do zatrudnienia pracownika po jego 

zakończeniu, ale urzędy pracy rozliczane są z tak zwanej efektywności zatrudnieniowej 

i efektywności kosztowej. Większość lokalnych pracodawców deklaruje zatrudnienie 

pracownika po stażu. Jeśli chodzi o Fundusz Pracy algorytm, to jest minimum 1 miesiąc, 

natomiast jeśli chodzi o staże, które finansowane są z Europejskiego Funduszu Społecznego, 

pracodawcy deklarują i wywiązują się z zatrudnienia minimum na 3 miesiące. Dyrektor 

powiedziała, że jeśli chodzi o efektywność zatrudnieniową, czyli odsetek osób zatrudnionych 

po formach wsparcia organizowanych przez Urząd Pracy, to za 2023 rok jest to przeszło 

91% osób, które podjęły zatrudnienie na różny okres, bo czasami jest to tylko 1 miesiąc, 

ale w większości są to 3 miesiące. Efektywność zatrudnieniową na tle pozostałych urzędów 

pracy w Polsce Urząd Pracy w Strzelcach Kraj. ma bardzo wysoką. 

Radny Czesław Binkowski zapytał czy osoby korzystające z kursów dokształcających z urzędu 

pracy po ich zakończeniu są zobowiązani do podjęcia pracy. 

Joanna Lewandowska powiedziała, że zgodnie z ustawą każda osoba bezrobotna, która chce 

skorzystać ze szkolenia indywidualnego, musi uprawdopodobnić podjęcie zatrudnienia 

po szkoleniu. Każdy bezrobotny, który składa wniosek na szkolenie dostarcza pisemne 

uprawdopodobnienie od pracodawcy. Powiedziała, że w zeszłym roku tylko jedna osoba 

nie wywiązała się z podjęcia zatrudnienia. 

Włodzimierz Sapór zapytał w jaki sposób i w jakim zakresie odbywają się szkolenia 

cudzoziemców. 

Joanna Lewandowska powiedziała, że są to szkolenia pracowników, którzy utrzymają kontakt 

z zatrudnionymi cudzoziemcami. 

Damian Matela- Libera zapytał czy przedsiębiorcy zatrudniający cudzoziemców otrzymują 

dodatkowe fundusze na utrzymanie takiego pracownika w swoich firmach. 

Joanna Lewandowska odpowiedziała, że nie otrzymują z Urzędu Pracy żadnego dodatkowego 

wynagrodzenia ani wsparcia finansowego.  
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Anna Oźminkowska zwróciła się do Pani Dyrektor UP w imieniu pracodawców 

i przedsiębiorców z pytaniem czy istnieje możliwość wydłużenia terminu naboru składania 

wniosków do Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Powiedziała, że w przypadku, 

gdy pracodawca bądź pracownik danego przedsiębiorstwa będzie chciał podjąć studia 

podyplomowe, będzie mógł podjąć je dopiero według zasad po 22 kwietnia, zaś na uczelniach 

program kształcenia jest dostępny dopiero we wrześniu, czyli w terminie późniejszym i dziś 

pracodawcy nie są w stanie do danego terminu tj. 3-4 marzec 2025 r. uzyskać zaświadczenia 

z żadnej uczelni. Pani Burmistrz zaznaczyła, że zdaje sobie sprawę, że jeśli załącznik nie będzie 

uzupełniony, to wniosek ten po prostu będzie uznany za nieważny. A. Oźminkowska zapytała, 

czy we wniosku o wsparcie szkoleń trzeba wpisywać się w dwa barometry zawodów 

na szczeblu powiatowym bądź wojewódzkim czy może być do wyboru oraz czy określone 

zawody deficytowe, które występują w województwie lubuskim i na terenie powiatu 

strzelecko-drezdeneckiego należy dosłownie rozumieć czy można je rozpatrzyć w szerszym 

znaczeniu. 

Joanna Lewandowska powiedziała, że jeśli chodzi o pierwsze pytanie okres naboru jest i tak 

dłuższy niż był dotychczas, co wynika z rozporządzenia. Do zeszłego roku nabór był 

jednodniowy i to w całej Polsce. W tym roku to się zmieniło i maksymalnie może trwać 3 dni. 

W Urzędzie Pracy w Strzelcach Kraj. ustalono maksymalny okres składania wniosków. 

Powiedziała, że w tym roku udało się pozyskać dużą kwotę pieniędzy na szkolenia, dlatego 

uważa, że tych naborów będzie 4 albo 5. Termin następnego naboru będzie zależny od tego, 

ile wniosków wpłynie w tym pierwszym naborze. Dyrektor przyznała, że faktycznie złożenie 

wniosku bez wspomnianego załącznika powoduje pozostawienie go bez rozpatrzenia, dlatego 

zaproponowała, aby poczekać na kolejny nabór, ponieważ pieniędzy będzie wystarczająca 

ilość. W sprawie pytania drugiego Dyrektor poprosiła, aby skontaktować z Panią Iwoną 

Trojanek z UP, która ma szerszy zakres wiedzy w tym temacie. Zaznaczyła, że Urząd Pracy 

z pewnością jest za tym, aby wydać te środki, bo nie po to się o nie ubiegał, żeby je potem 

zwracać. 

Skarbnik Joanna Bajcar zapytała, gdzie można znaleźć listę zawodów deficytowych. 

Joanna Lewandowska powiedziała, że taką informację można uzyskać na stronie internetowej 

urzędu bądź poprzez wpisanie w Google hasła barometr zawodów. Barometr jest wyświetlany 

z podziałem na powiaty oraz województwa. J. Lewandowska poinformowała, że przywiozła ze 

sobą do zapoznania gadżety promujące Krajowy Fundusz Szkoleniowy. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Ad 4.  

Sprawy sołeckie, wolne wnioski- nagranie od minuty 00:33:32 do minuty 00:44:07. 

Sołtys Bagniewa Elżbieta Weinold poinformowała, że otrzymała pismo z Urzędu Miejskiego, 

które ją „zbulwersowało”, ponieważ zwróciła się do Gminy o zainstalowanie lamp 

w m. Bagniewo, a w urzędowym piśmie, otrzymała odpowiedź, że ma zwrócić się na policję 

w razie podejrzeń prób podpaleń bądź włamań. Zapytała jak mieszkańcy mają dzwonić 

na policję skoro przy braku oświetlenia nawet nie są w stanie zauważyć jakiego koloru 

był podjeżdżający pod zabudowania samochód. Sołtys powiedziała, że mieszkańcy Bagniewa 

chcą żyć w cywilizowanym świecie przy oświetleniu, które zapewni im większe 

bezpieczeństwo. Zwróciła się również z prośbą o wycięcie drzewa, które stwarza zagrożenie, 

pokazała obecnym na posiedzeniu jego fotografię oraz wskazała gdzie, ono się znajduje. 

E. Weinold powiedziała, że gospodarzem wsi jest Gmina i tereny należące do gminy, powinny 

być zabezpieczone elektryfikacją. Wspomniała, że już od 2004 roku wprowadzona została 

ustawa o elektryfikacji wsi i osiedli, następnie nowelizacja była w 2019 roku oraz 2023 roku. 

Pani Sołtys poprosiła o wyrozumiałość w tej kwestii, ponieważ w Bagniewie są nadal 4 lampy 

i 2 w Trzebicz-Młynie. 

Burmistrz Adam Kołwzan powiedział, że Gmina przeanalizowała możliwości, jakie są w zakresie 

dowieszenia lamp w m. Bagniewo i to, co zostało wskazane w piśmie skierowanym do Pani 

Sołtys, to jest to, co jest możliwe do powieszenia na istniejących już słupach, ponieważ 

dowieszki nie są technicznie możliwe na wszystkich słupach. Natomiast jeśli chodzi o budowę 

nowego oświetlenia, tak jak również zostało wskazane w piśmie, na ten rok przeznaczone 

zostały środki na budowę części oświetlenia od drogi wojewódzkiej do placu zabaw. Dodał, 

że jeśli chodzi o informacje o policji,  znalazła się tam ona nie bez przyczyny, ponieważ Gmina 

może oświetlać, ale policja musi wiedzieć o tym, że coś się dzieje i że są jakieś potencjalne 

zagrożenia.  

Sebastian Dukaczewski powiedział, że jeśli są takie słupy, na których nie można zainstalować 

lamp, ale można je zinwentaryzować. Powiedział, że sam interweniował w podobnej sytuacji 

w sprawie lampy na jednej z ulic w Drezdenku, gdzie znajdował się słup oraz linia 

energetyczna, ale nie było żadnej możliwości prawnej do tego, aby umieścić na niej lampę. 

Katarzyna Czerwińska zadała pytanie w imieniu swoim, jak i sołtysa Kosina, kiedy zapali 

się lampa przy przystanku autobusowym w miejscowości Kosin. Powiedziała, że pobocza 
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na ul. Lipnowskiej zostały „wymyte, wypchane” na metr od drogi przez ciężarówki, autobusy, 

auta itp. Asfalt jest cały podmyty, ponieważ woda, która tam zalega nie ma gdzie spłynąć. 

Sołtys zwróciła się z prośbą, aby te pobocza z powrotem ściągnąć do drogi. Wspomniała 

również o instalacji dodatkowej lampy przy skrzyżowaniu na Drezdenko-Lipno-Niegosław. 

Powiedziała, że wyjeżdżając z Lipna w stronę Drezdenka widoczność drogi z Niegosławia 

jest prawie niewidoczna. 

Sołtys Przeborowa Paweł Stocki zapytał czy zostały podjęte jakieś decyzje w sprawie odpadów 

tekstylnych . 

Adam Kołwzan powiedział, że tak jak wspomniał na poprzedniej sesji potrzeba jeszcze czasu, 

żeby przeanalizować sytuację, ile tych odpadów będzie i jak to będzie funkcjonowało, bo tak 

naprawdę tekstylia dopiero wystartowały i jeszcze nie wiadomo jakiej ilości się spodziewać. 

Radni oraz sołtysi nie wnieśli uwag. 

Ad 5. 

Interpelacje radnych, wolne wnioski, sprawy różne – nagranie od minuty 00:44:08 do minuty 

00:49:02. 

Kamil Onichimowski powiedział, że w imieniu mieszkańców ul. Kasztelańskiej bardzo dziękuje 

za błyskawiczną odpowiedź i zapewnienie o pracach remontowych ulicy Kasztelańskiej. 

Zapytał czy droga przy ul. Chełm Drezdenecki również została ujęta w planie bieżącego 

utrzymania dróg gruntowych na rok 2025. 

Adam Kołwzan powiedział, że nie ma przy sobie planu, ale domniema, że jeżeli pojawią 

się jakiekolwiek potrzeby Gmina w tym zakresie będzie reagować. 

Kamil Onichimowski powiedział, że niedawno był na tej ulicy i zauważył, że powstało bardzo 

dużo kolejnych dziur, dlatego byłoby ważne, aby tą ulicę też umieścić w planie na 2025 rok. 

Włodzimierz Sapór powiedział, że „jest czas, kiedy Radni wnioskują, ale jest też czas, kiedy 

Radni dziękują, dlatego w imieniu mieszkańców ul. Sienkiewicza dziękuje, ponieważ 

po 5 latach ciemności doczekali się oni światła”.  

Sebastian Dukaczewski poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęła petycja, którą wszyscy 

Radni otrzymali na tabletach w aplikacji eSesja w zakładce Informator. Poprosił Radnych 

o zapoznanie się z jej treścią. Powiedział, że w temacie niedziałającego oświetlenia zachęca 

do skorzystania z dostępnej aplikacji, która w zdecydowany sposób usprawnia proces 

interwencji. 
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Włodzimierz Sapór poinformował,  że wspomniana przez Sebastiana Dukaczewskiego petycja 

została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która przeanalizuje ten wniosek 

2 tygodnie przed kolejną planowaną sesją. Powiedział, że to wniosek, w którym chodzi 

o zajęcie stanowiska w sprawie relokacji imigrantów. Radny zwrócił się do wszystkich radnych, 

że mogą wziąć udział w tej komisji. Ci, którzy są członkami Komisji będą mieli prawo 

do głosowania, natomiast pozostali będą mogli wziąć udział bez prawa głosowania, natomiast 

z prawem zabrania głosu w dyskusji. 

Sebastian Dukaczewski powiedział, że sesja planowa w marcu odbędzie się 25 marca 2025 r., 

natomiast wspólne posiedzenie Komisji 24 marca 2025 r. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad 6. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/276/2013 Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie przystąpienia Gminy Drezdenko do stowarzyszenia 

„Drezdenecki Uniwersytet Trzeciego Wieku” w Drezdenku jako członek wspierający – 

druk nr 102/25 - nagranie od minuty 00:49:03 do minuty 00:51:33 (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Adam Kołwzan powiedział, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji RM zadano mu 

pytanie w sprawie dofinansowania, jakie otrzymywał poza składką członkowską Drezdenecki 

Uniwersytet Trzeciego Wieku. I tak licząc od 2015 roku w drodze trzech konkursów łączna 

kwota dofinansowań to: 9 750,00 zł, w 2016 roku jeden konkurs 3 000,00 zł,  w 2017 roku dwa 

konkursy łącznie na kwotę dofinansowania 5 000,00 zł, a 2018 roku 3 konkursy łącznie 

na kwotę 9 460,00 złotych,  w 2019 roku 1 konkurs 1000,00 złotych, a w 2020 roku nie otrzymał 

żadnego dofinansowania, w 2021 roku 1 konkurs  w kwocie 5 500,00 złotych, natomiast 

w 2022 roku i w 2023 roku nie otrzymał żadnego dofinansowania, w roku 2024 1 konkurs 

2 500,00 złotych. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXIV/276/2013 Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie 

przystąpienia Gminy Drezdenko do stowarzyszenia „Drezdenecki Uniwersytet Trzeciego 

Wieku” w Drezdenku jako członek wspierający. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/100/2025 

w sprawie przystąpienia Gminy Drezdenko do stowarzyszenia „Drezdenecki Uniwersytet 

Trzeciego Wieku” w Drezdenku jako członek wspierający (uchwała stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu).  

Ad 7.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/86/2024 Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania nagród 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drezdenko - druk nr 103/25 – 

nagranie od minuty 00:51:34 do minuty 01:09:54 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu). 

Sekretarz Gminy Andrzej Kozubaj powiedział, że podobnie jak na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji RM, również dziś chciałby w imieniu Burmistrza wnieść poprawkę 

do omawianego projektu, który Radni otrzymali. Powiedział, że zmiana uchwały wiąże się 

z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Lubuskiego, które na końcu stycznia 2025 roku 

wpłynęło do Urzędu Miejskiego.  Wojewoda zakwestionował wówczas 2 zapisy uchwały, którą 

Rada podjęła 30 grudnia ubiegłego roku. Jeden przepis dotyczył dodatku za warunki trudne, 

drugi przepis dotyczył dodatku za warunki uciążliwe. Sekretarz Gminy zacytował stanowisko 

Wojewody uzasadniające uchylenie tych dwóch przepisów: 

„ Odesłanie do osobistej stawki godzinowej wynagrodzenia zasadniczego, pobieranego przez 

nauczyciela prowadzącego zajęcia w warunkach trudnych lub uciążliwych, z definicji powoduje 

nierówne traktowanie nauczycieli”.  
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Andrzej Kozubaj powiedział, że to stwierdzenie wynika z faktu, że stawka osobistego 

zaszeregowania nauczyciela dyplomowanego jest wyższa niż nauczyciela mianowanego 

czy początkującego, i w związku z tym te dodatki rzeczywiście były wypłacane w nierównych 

wielkościach. Najwięcej otrzymywał nauczyciel dyplomowany, mniej nauczyciel mianowany, 

nieco mniej nauczyciel początkujący. Oznajmił, że Wojewoda w rozstrzygnięciu nadzorczym 

stwierdza, że kwota bazowa stanowiąca podstawę obliczenia wysokości przedmiotowego 

dodatku powinna być jednolita dla wszystkich nauczycieli. W związku z tym powstał projekt 

uchwały, który otrzymali Radni wraz z poprawką. Przypomniał, że wczoraj projekt został 

przegłosowany przez Komisję. Powiedział, że poprawka polega na tym, że zapisy § 9a 

będą następujące: 

„Za prowadzenie zajęć w warunkach trudnych, o których mowa w § 8 rozporządzenia, 

przysługuje dodatek za każdą godzinę w wysokości 10% stawki godzinowej wynagrodzenia 

zasadniczego nauczyciela dyplomowanego. Natomiast w § 10a zmiana jest podobna, 

bo zmienia się ta druga część tego zapisu § 10a. Za prowadzenie zajęć w warunkach 

uciążliwych, o których mowa w § 9 rozporządzenia, przysługuje dodatek za każdą godzinę 

w wysokości 10% stawki godzinowej wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela 

dyplomowanego.” 

Sekretarz Gminy powiedział, że przyjęcie przez Radę projektu uchwały wraz z poprawką 

pozwoli na to, aby Gmina wypełniła dyspozycję zawartą w rozstrzygnięciu nadzorczym 

Wojewody Lubuskiego i kwota bazowa, która będzie podstawą naliczania dodatku za warunki 

trudne i uciążliwe, będzie dla wszystkich jednakowa. Wspomniał, że stanowisko Wojewody 

dotyczy tej uchwały, która była przedmiotem kontrowersji na sesji 19 a następnie 

30 grudnia 2024 roku i w tym rozstrzygnięciu nadzorczym, które jest dostępne na stronach 

internetowych Wojewody nie ma ani słowa na temat tego, że uchwała została podjęta 

niezgodnie z przepisami ustawy o związkach zawodowych. Andrzej Kozubaj powiedział, 

że przypomina o tym dlatego, że 30 grudnia 2024 roku w piśmie skierowanym do Rady 

Miejskiej Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników Jednostek Budżetowych 

"Porozumienie 20" sugerował, że Rada podejmując w tym trybie uchwałę będzie łamać prawo. 

Wojewoda skontrolował tę uchwałę w trybie nadzorczym i stwierdził tylko dwa uchybienia. 

A. Kozubaj powiedział, że być może z tą uchwałą będą mieli Radni jeszcze do czynienia, dlatego 

że do Urzędu Miejskiego wpłynęła skarga pod koniec stycznia 2025 roku, którą skierował 

Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników Jednostek Budżetowych 
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"Porozumienie 20" do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Skarga ta zgodnie z ustawą 

skierowana jest do WSA za pośrednictwem Rady Miejskiej, która ma obowiązek ustosunkować 

się do zarzutów zawartych w tej skardze. Skarga jest na uchwałę Rady Miejskiej, więc każdy 

Radny może zapoznać się z jej treścią. Sekretarz powiedział, że to, co zwróciło jego uwagę 

to fakt, że skarżąc uchwałę Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników Jednostek 

Budżetowych "Porozumienie 20", powołał się dokładnie na te słowa, które wypowiedział, 

wyjaśniając kwestię trybu podejmowania uchwały. Powiedział, że przepisy Ustawy Karta 

Nauczyciela wyłączają stosowanie ustawy o związkach zawodowych, natomiast w piśmie 

Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników Jednostek Budżetowych 

"Porozumienie 20" w dniu 30 grudnia 2024 roku, który skierował do Radnych, wskazano na to, 

że Sekretarz mówi nieprawdę. Związek zasugerował, że Rada będzie łamać prawo, postępując 

w taki sposób, że będzie stosowała przepisy Karty Nauczyciela, a nie ustawy o związkach 

zawodowych. Zdaniem Andrzeja Kozubaja Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników 

Jednostek Budżetowych "Porozumienie 20" w piśmie z 30 grudnia 2024 roku zajął stanowisko 

zupełnie inne niż w skardze do WSA. 

Sebastian Dukaczewski zapytał Sekretarza czy głosowanie powinno najpierw odbyć się 

w sprawie zgłoszonych poprawek, a następnie głosowanie nad projektem uchwały. 

Powiedział, że wczoraj głosowano nad tym projektem uchwały wraz z poprawkami, nie robiąc 

tego osobno. 

Andrzej Kozubaj odpowiedział, że najpierw głosowanie w sprawie poprawek, a potem należy 

przegłosować cały projekt. 

Sebastian Dukaczewski zarządził 5 minut przerwy technicznej.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Po wznowieniu obrad Sebastian Dukaczewski w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie 

poprawki zgłoszone przez Sekretarza A. Kozubaja polegające na zmianie zapisu §1 pkt 1 i 2. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 
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NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie przyjęła zmiany zgłoszone 

przez Sekretarza Andrzeja Kozubaja polegające na zmianie zapisu §1 pkt 1 i 2. 

Sebastian Dukaczewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XV/86/2024 Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy 

sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, 

a także wysokość i warunki wypłacania nagród w szkołach, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Drezdenko wraz ze zgłoszonymi poprawkami przez Sekretarza Gminy Andrzeja 

Kozubaja. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/101/2025 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/86/2024 Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 30 grudnia 

2024 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania nagród w szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Drezdenko wraz ze zgłoszonymi poprawkami 

(uchwałę stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
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Ad 9. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2025 roku – 

druk nr 104/25 nagranie od minuty 01:09:55 do minuty 01:10:52 (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  

Radni nie wnieśli uwag. 

Sebastian Dukaczewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Drezdenko w 2025 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/102/2025 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2025 roku (uchwała stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu). 

Ad 9 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok - 

druk nr 105/25 – nagranie od minuty 01:10:53 do minuty 01:12:42 (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

Włodzimierz Sapór zapytał na jaki zakres prac budowy drogi w Rąpinie przewidziana została 

wg projektu uchwały kwota 80 000,00 zł. 

Adam Kołwzan powiedział, że ta kwota pozwoli na pokrycie należności za wykonanie projektu 

technicznego drogi. Burmistrz przewiduje, że wg zapisu umowy powinno zostać w budżecie 

Gminy około 20 000,00 zł. Powiedział, że tak naprawdę chodziło tylko i wyłącznie o to, żeby 
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w tym momencie zapewnić środki na wykonanie dokumentacji technicznej, ponieważ z tego 

będzie wynikało, jaka będzie niezbędna kwota do wykonania już samej drogi. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sebastian Dukaczewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/103/2025 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok (uchwała stanowi 

załącznik  nr 9 do niniejszego protokołu). 

Ad 10. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na 

lata 2025-2033 – druk nr 106/25 – nagranie od minuty 01:12:42 do minuty 01:14:07 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

Joanna Bajcar zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały mówiąc, że w wykonaniu roku 2024 

w pkt. 9.3.1.1 jest 0,00 zł, natomiast powinno być 58 444,46 zł. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sebastian Dukaczewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033 wraz z autopoprawką zgłoszoną 

przez Skarbnik Gminy Joannę Bajcar. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Czesław Binkowski, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, Jarosław Dworecki, 

Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, Kamil Onichimowski, 

Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Michał Czekajło, Małgorzata Hinc, Paulina Pieluszczak- Suchodolska. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/104/2025  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033 

wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Skarbnik Gminy Joanną Bajcar (uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Ad 11. 

Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku – nagranie od minuty 01:14:07 

do minuty 01:14:10. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 

S. Dukaczewski podziękował wszystkim za udział i XVIII sesję Rady Miejskiej uznał za zakończoną. 

 

Protokół sporządziła:                                                                            

Ewa Gumna                                                                                                 

                                                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                               /-/ Sebastian Dukaczewski 

 

 

Wyciąg z ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej 

(…) 

Art. 19. Organy, o których mowa w art. 18 ust. 1 i 2, sporządzają i udostępniają protokoły lub stenogramy swoich 

obrad, chyba że sporządzą i udostępnią materiały audiowizualne lub teleinformatyczne rejestrujące w pełni te 

obrady. 

Art. 20. Przepisy art. 18 i 19 stosuje się odpowiednio do pochodzących z powszechnych wyborów kolegialnych 

organów jednostek pomocniczych jednostek samorządu terytorialnego i ich kolegialnych organów 

pomocniczych. 

(…) 

Materiał audiowizualny dotyczący XVIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku został udostępniony pod 

adresem publikacyjnym: 

https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/65000/xviiiasesjaaradyamiejskiejawadrezdenkuawadniua25al

utegoa2025ar.htm . 

https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/65000/xviiiasesjaaradyamiejskiejawadrezdenkuawadniua25alutegoa2025ar.htm
https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/65000/xviiiasesjaaradyamiejskiejawadrezdenkuawadniua25alutegoa2025ar.htm

